
 

PASVALIO RAJONO SAVIVALDYBĖS SMULKAUS VERSLO RĖMIMO PROGRAMOS 

KOMISIJOS 

 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

 

2023-10-26 Nr. TV-3 

Pasvalys 

 

Posėdis įvyko 2023-10-26, 10.00–12.40 val. 

Posėdžio pirmininkė – komisijos pirmininkė Neringa Trinskienė. 

Posėdžio sekretorius – Eimantas Tuskėnas. 

Dalyvavo: komisijos nariai – Antanas Kairys, Linas Kruopis, Helena Naglazienė, Sigitas 

Zajarskas.   

Dalyvavo 5 iš 5 komisijos narių. Kvorumas yra. 

Kviestiniai asmenys: Finansų skyriaus vedėja Dalia Petrėnienė, Strateginio planavimo ir 

investicijų skyriaus vyriausioji specialistė Inga Aidukaitė. 

 

DARBOTVARKĖ: 

1. Pasvalio rajono savivaldybės 2024–2030 metų strateginiame plėtros plane numatytų plėtros 

priemonių, susijusių su verslu, peržiūra ir įvertinimas. 

2. Pasvalio rajono savivaldybės Smulkaus verslo rėmimo programos komisijos nuostatų 

peržiūra.  

3. Mokesčių lengvatų teikimo verslininkams aprašų peržiūra. 

Komisijos nariai posėdžio darbotvarkei pritarė vienbalsiai. 

 

1. SVARSTYTA. Pasvalio rajono savivaldybės 2024–2030 metų strateginiame plėtros plane 

numatytų plėtros priemonių, susijusių su verslu, peržiūra ir įvertinimas bei Pasvalio rajono 

savivaldybės Smulkaus verslo rėmimo programos komisijos nuostatų peržiūra. 

Posėdžio pirmininkė pasiūlė nagrinėti darbotvarkės 1 ir 2 klausimus kartu, iš eilės peržiūrint 

Pasvalio rajono savivaldybės (toliau – Savivaldybė) 2024–2030 metų strateginiame plėtros plane, 

patvirtintame Savivaldybės tarybos 2023 m. spalio 18 d. sprendimu Nr. T1-284 „Dėl Pasvalio rajono 

savivaldybės 2024–2030 metų strateginio plėtros plano patvirtinimo“ (toliau – Strateginis planas) 

numatytas plėtros priemones, susijusias su verslu ir įvertinant, ką galima pakeisti Pasvalio rajono 

savivaldybės Smulkaus verslo rėmimo programos komisijos nuostatuose, patvirtintuose Savivaldybės 

tarybos 2020 m. vasario 26 d. sprendimu Nr. T1-32 „Dėl Pasvalio rajono savivaldybės Smulkaus 

verslo rėmimo programos nuostatų patvirtinimo“ (su visais aktualiais pakeitimais) (toliau – 

Nuostatai), kad Nuostatuose numatytos paramos priemonės atitiktų Strateginį planą.  

Komisijos pirmininkė pasiūlė iš eilės peržiūrėti Strateginiame plane išskirtas problemas, 

susijusias su verslu. Išskiriamos šios pagrindinės problemos: 

1. Savivaldybės patrauklumas, pritraukiant investicijas, buvo žemas, vyravo žemesnes 

pridėtines vertes kuriantys verslai; 

2. laisvų žemės sklypų, tinkamų investicijoms, beveik nėra; 

3. nors Savivaldybė rėmė ir skatino smulkaus verslo sektorių, sudarė prielaidas verslo plėtrai, 

skatino naujų darbo vietų kūrimą, darbuotojų kvalifikacijos kėlimą, tačiau verslumo lygis buvo 

ganėtinai žemas; 

4. Pasvalio rajone mokestinė politika nebuvo konkurencinga; 

5. Savivaldybė nepasižymėjo aukštu gyventojų užimtumo lygiu; 

6. lėta vietos ūkio plėtra, mažesnis nei šalies gyventojų verslumo lygis bei aukštą pridėtinę 

vertę generuojančių verslų stoka. 

Toliau iš eilės peržvelgtos visos priemonės, skirtos šioms problemoms spręsti, pavyzdžiui: 

1. verslo plėtrai ir investicijų pritraukimui svarbių teritorijų ir reikalingos infrastruktūros 

išvystymas; 
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2. rajono investicinės verslo aplinkos populiarinimas ir informacijos sklaida apie ją; 

3. viešojo bei privataus sektoriaus atstovų bendradarbiavimo skatinimas verslo plėtros ir 

investicijų pritraukimo klausimais; 

4. verslumą, gerąją verslo patirtį skatinančių renginių organizavimas, dalyvavimas bei 

skatinimas dalyvauti juose; 

5. vietinių įsidarbinimo galimybių gerinimas, socialinių verslų skatinimas ir plėtra; 

6. inovatyvių įmonių / startuolių atsiradimo skatinimas. 

Posėdžio pirmininkė nurodė, kad Strateginiame plane numatytos priemonės – rajono 

investicinės verslo aplinkos populiarinimas ir informacijos sklaida apie ją – rodiklis yra paremtų 

verslo subjektų, dalyvavusių parodose, verslo misijose, verslo mugėse ar kituose verslo renginiuose 

skaičius. Šį rodiklį atitinka Nuostatuose esanti priemonė – dalyvavimo parodose, mugėse išlaidų 

kompensavimas (Nuostatų 32.3 papunktis). 

N. Trinskienė pasiūlė ženkliai didinti paramos sumas, nes sumos, ypač parodoms užsienio 

valstybėse, yra per mažos. S. Zajarskas informavo komisijos narius, kad parodoms Lietuvoje, 

pavyzdžiui, parodoje „Ką pasėsi...“ vieta kainuoja nuo 3 000 eurų. 

D. Petrėnienė informavo, kad norint suplanuoti biudžetą jau iki šių metų pabaigos reikėtų 

duomenų apie tai, kiek būtų norinčių pasinaudoti šia priemone 2024 metais ir kiek lėšų reikėtų 

numatyti planuojant biudžetą. 

L. Kruopis pritarė sumų didinimui, nes realus rėmimas gali paskatinti verslo subjektus 

sudalyvauti parodose. Taip pat komisijos narys pasiūlė įpareigoti Pasvalio verslininkų asociacijos 

„Verslo žiedas“ primininką A. Kairį iki metų pabaigos (iki gruodžio 12 d.) surinkti informaciją apie 

tai, kiek verslininkų planuotų dalyvauti parodose kitais metais, kad būtų galima suplanuoti 

Savivaldybės biudžetą. 

Komisijos nariai pritarė, kad reikia siūlyti Savivaldybės tarybai didinti finansavimo sumas: 

parodoms Lietuvoje iki 3 000 eurų, o parodoms užsienyje iki 10 000 eurų. Taip pat komisijos nariai 

diskutavo, kad dalyvavimo parodose išlaidas reikėtų siūlyti papildyti komandiravimo išlaidomis 

(transporto išlaidos, apgyvendinimo išlaidos).  

Kita Strateginio plano priemonė – viešojo bei privataus sektoriaus atstovų bendradarbiavimo 

skatinimas verslo plėtros ir investicijų pritraukimo klausimais. Šios priemonės stebėsenos rodikliai: 

suorganizuotų / dalyvautų susitikimų verslo plėtros ar investicijų pritraukimo klausimais bei 

įgyvendintų bendrų projektų / iniciatyvų skaičius. Komisijos nariai diskutavo, kad šį rodiklį atitinka 

Nuostatuose esanti priemonė projektų, gerinančių Savivaldybės verslo aplinką, finansavimas 

(Nuostatų 32.8 papunktis). 

Komisijos nariai diskutavo, kad reikėtų išplėsti sąvoką projektų, gerinančių Savivaldybės 

verslo aplinką. Be to būtų tikslinga didinti finansavimo sumą. Komisijos nariai nusprendė siūlyti 

Savivaldybės tarybai pakeisti priemonės formuluotę. Siūloma priemonę apibrėžti taip: paramos forma 

taikoma dalinai kompensuoti Savivaldybės verslo aplinkos gerinimo, regioninio bendradarbiavimo 

skatinimo, užsienio verslo misijų, karjeros galimybių Pasvalio rajono įmonėse pristatymo projektus. 

Kompensuojant skiriama iki 80 proc. projekto vertės, bet ne daugiau kaip 4 000 eurų. Parama taikoma 

pateikus projekto santrauką arba kai pateikiami dokumentai, pagrindžiantys ne anksčiau kaip prieš 

12 mėnesių iki paraiškos pateikimo dienos patirtas išlaidas.   

Toliau Komisijos pirmininkė pasiūlė iš eilės peržiūrėti Nuostatuose numatytas paramos 

priemones ir svarstyti, ką galima pakeisti ar papildyti. Komisijos nariai pritarė šiam siūlymui. 

32.1 punktas – įmonės registravimo ir su įmonės registravimu susijusių išlaidų 

kompensavimas. Komisijos nariai nusprendė, kad punkto nereikia keisti ar papildyti. 

32.2 punktas – palūkanų už banko kreditus padengimas. Atsižvelgiant į tai, kad kreditų 

palūkanos gali būti finansuojamos ir kitų paramos šaltinių, tokių kaip UAB „Invega“, komisijos nariai 

nusprendė, kad punkto nereikia keisti ar papildyti. 

32.4 punktas – negyvenamųjų patalpų nuomos išlaidų kompensavimas. Posėdžio pirmininkė 

informavo, kad atsižvelgiant į tai, jog ši priemonė yra tiesiogiai susijusi su naujo verslo atsiradimu 

Pasvalio rajone, Nuostatuose vertėtų vėl apibrėžti, jog priemonė taikoma pradedantiesiems verslo 
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subjektams. L. Kruopis pasiūlė, kad šioje priemonėje turėtų atsirasti didesnė parama naujai verslą 

vykdantiems verslo subjektams. Komisijos nariai nusprendė siūlyti Savivaldybės tarybai šio punkto 

pakeitimus, papildant priemonę, jog naujiems verslo subjektams, kurie veiklą vykdo ne ilgiau kaip 

12 mėnesių, gali būti kompensuojama iki 50 proc., bet ne daugiau kaip 2 000 eurų patirtų išlaidų. 

Verslo subjektams, veiklą vykdantiems ilgiau nei 12 mėnesių paliekamos tos pačios paramos sąlygos 

– iki 50 proc., bet ne daugiau kaip 500 eurų patirtų išlaidų. 

  32.5 punktas – interneto svetainių sukūrimo ir rinkodaros priemonių formavimo išlaidų 

kompensavimas. L. Kruopis pasiūlė, kad šiame punkte turėtų atsirasti didesnė parama internetinėms 

parduotuvėms. Komisijos nariai nusprendė siūlyti Savivaldybės tarybai šio punkto pakeitimus, 

papildant priemonę, jog interneto svetainių – elektroninių parduotuvių sukūrimui kompensuojama iki 

50 proc., bet ne daugiau kaip 2 000 eurų patirtų išlaidų. Reprezentacinėms interneto svetainėms 

paliekama ta pati parama, kaip buvo – iki 50 proc., bet ne daugiau kaip 500 eurų patirtų išlaidų. 

32.6 punktas – verslo planų, investicinių projektų parengimo išlaidų kompensavimas. 

Komisijos nariai nusprendė, kad punkto nereikia keisti ar papildyti. 

32.7 punktas – naujų darbo vietų įkūrimo išlaidų, patirtų darbo vietos funkcionavimui 

užtikrinti, būtinoms tiesioginėms darbo priemonėms, įrangai pirkti, kompensavimas. Komisijos nariai 

nusprendė, kad punkto nereikia keisti ar papildyti.  

32.9 punktas – verslo idėjų projektų finansavimas. Ši Nuostatuose numatyta priemonė yra 

tiesiogiai susijusi su Strateginiame plane numatyta priemone – inovatyvių įmonių / startuolių 

atsiradimo skatinimas, kurios stebėsenos rodiklis – įsteigtų naujų inovatyvių įmonių / startuolių 

skaičius. Komisijos nariai nusprendė siūlyti pakeisti Verslo idėjų projektų finansavimo tvarkos 

aprašą, patvirtintą Savivaldybės tarybos 2020 m. vasario 26 d. sprendimu Nr. T1-33 „Dėl Verslo idėjų 

projektų finansavimo tvarkos aprašo patvirtinimo“ (toliau – Aprašas) numatant, kad pirmos vietos 

nugalėtojui jeigu pareiškėjas atitinka startuolio sąvoką pagal Startuolio statuso vertinimo 

rekomendacijas būtų skiriama 5 000 eurų. 

Komisijos nariai diskutavo, jog atsižvelgiant į aukščiau siūlomus pakeitimus, būtina siūlyti 

pakeisti Nuostatų 33 ir 34 punktus. Nuostatų 33 punktą reikėtų pakeisti, nurodant, kad vienu metu 

galima taikyti ne daugiau kaip tris Nuostatų 32.1–32.8 punktuose numatytas paramos formas tam 

pačiam pareiškėjui, o bendras finansavimo iš Programos lėšų dydis negali viršyti 10 000 eurų vienam 

pareiškėjui. Nuostatų 34 punkte Komisijos nariai siūlo apibrėžti, jog verslo subjektas rėmimo lėšas 

pagal tą pačią paramos priemonę gali gauti tik vieną kartą per 2 metų veiklos laikotarpį bei numatyti, 

kad tokia nuostata nėra taikoma 32.8 priemonei – projektų, gerinančių Savivaldybės verslo aplinką, 

finansavimui. 

Taip pat komisijos nariai diskutavo, kad Strateginiame plane nurodytai priemonei – verslumą, 

gerąją verslo patirtį skatinančių renginių organizavimas, dalyvavimas bei skatinimas dalyvauti juose 

– Nuostatuose reikėtų numatyti naują priemonę, pavyzdžiui, dalyvavimo tokiuose renginiuose išlaidų 

kompensavimas. 

NUTARTA:  

1. Siūlyti Savivaldybės tarybai pakeisti Smulkaus verslo rėmimo programos nuostatus. 

Įpareigoti Komisijos sekretorių parengtą Savivaldybės tarybos sprendimo projektą dėl Programos 

nuostatų 32.3, 32.4, 32.5, 32.8, 33, 34 punktų pakeitimo teikti derinti Savivaldybės administracijos 

nustatyta tvarka. 

2. Siūlyti Savivaldybės tarybai pakeisti Verslo idėjų projektų finansavimo tvarkos aprašą. 

Įpareigoti Komisijos sekretorių parengtą Savivaldybės tarybos sprendimo projektą dėl Aprašo 3 

punkto pakeitimo teikti derinti Savivaldybės administracijos nustatyta tvarka. 

 

2. SVARSTYTA. Mokesčių lengvatų teikimo verslininkams aprašų peržiūra. 

Posėdžio pirmininkė supažindino komisijos narius su Raseinių rajono savivaldybės tarybos 

2015 m. spalio 15 d. sprendimu Nr. TS-311 „Dėl Mokesčių lengvatų teikimo naujai besikuriančioms 

ir steigiančioms naujas darbo vietas įmonėms tvarkos aprašo patvirtinimo“, pagal kurį Raseinių 

rajono savivaldybėje yra teikiamos mokesčių lengvatos naujai besikuriančioms ir steigiančioms 
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naujas darbo vietas įmonėms. Posėdžio pirmininkė pasiūlė komisijos nariams apsvarstyti, ar nereikėtų 

patvirtinti panašios tvarkos Pasvalio rajono savivaldybėje? Tokios priemonės galėtų pritraukti 

investuotojus į Pasvalio rajoną. 

Komisijos nariai diskutavo, kad naujos tvarkos tvirtinti nereikia – galima papildyti jau 

galiojančias tvarkas.  

Komisijos nariai nusprendė siūlyti Savivaldybės tarybai pakeisti Nekilnojamojo turto 

mokesčio lengvatų teikimo tvarkos aprašo, patvirtinto Savivaldybės tarybos 2011 m. kovo 30 d. 

sprendimu Nr. T1-58 „Dėl Nekilnojamojo turto mokesčio lengvatų teikimo tvarkos aprašo 

patvirtinimo“ (su visais aktualiais pakeitimais), 5.4 punktą ir jį išdėstyti taip: „5.4. įmonėms, 

vykdančioms investicijas Pasvalio rajone nuo 50 000 eurų (mokesčio lengvata taikoma iki dešimties 

metų);“. 

Taip pat Komisijos nariai nusprendė siūlyti Savivaldybės tarybai pakeisti Savivaldybės 

tarybos 2023 m. rugsėjo 27 d. sprendimą Nr. T1-245 „Dėl 2023 metų nuomos mokesčio už valstybinę 

žemę tarifų ir lengvatų nustatymo“, papildant 4.3 punktu „įmonėms, vykdančioms investicijas 

Pasvalio rajone nuo 50 000 eurų (mokesčio lengvata taikoma iki dešimties metų)“. 

Komisijos nariai pabrėžė, kad tokie teisės aktų pakeitimai reikšmingos įtakos Savivaldybės 

biudžeto formavimui neturės.  

 

NUTARTA:  

1. Siūlyti Savivaldybės tarybai pakeisti Nekilnojamojo turto mokesčio lengvatų teikimo 

tvarkos aprašo, patvirtinto Savivaldybės tarybos 2011 m. kovo 30 d. sprendimu Nr. T1-58 „Dėl 

Nekilnojamojo turto mokesčio lengvatų teikimo tvarkos aprašo patvirtinimo“ (su visais aktualiais 

pakeitimais), 5.4 punktą. Įpareigoti Finansų skyriaus vedėją parengtą Savivaldybės tarybos 

sprendimo projektą dėl Nekilnojamojo turto mokesčio lengvatų teikimo tvarkos aprašo 5.4 punkto 

pakeitimo teikti derinti Savivaldybės administracijos nustatyta tvarka. 

2. Siūlyti Savivaldybės tarybai pakeisti Savivaldybės tarybos 2023 m. rugsėjo 27 d. sprendimą 

Nr. T1-245 „Dėl 2023 metų nuomos mokesčio už valstybinę žemę tarifų ir lengvatų nustatymo“. 

Įpareigoti Finansų skyriaus vedėją parengtą Savivaldybės tarybos sprendimo projektą dėl sprendimo 

papildymo 4.3 punktu teikti derinti Savivaldybės administracijos nustatyta tvarka. 

3. Įpareigoti Komisijos sekretorių, Savivaldybės tarybai patvirtinus aukščiau nurodytų teisės 

aktų pakeitimus, paskelbti informaciją Savivaldybės tinklalapyje, skiltyje „Verslui“ bei „Facebook“ 

paskyroje ar kitais informaciniais kanalais, pateikiant informaciją infografike ar kitu efektyviu 

informacijos pateikimo būdu. 

 

Pilnas Komisijos posėdžio turinys garso ir vaizdo įraše: 

https://www.youtube.com/watch?v=pTOXBAp78_w 

 

 

Posėdžio pirmininkė                                                                                   Neringa Trinskienė 

 

 

Posėdžio sekretorius                                                                                     Eimantas Tuskėnas 


